

contresignée par le trésorier de la Cité, demandant un commis additionnel.

Déposée sur le bureau.

6.—Soumise une lettre de M. Honoré Gravel, secrétaire du Conseil Central des Métiers et du Travail, demandant une souscription en rapport avec une fête du Travail à l'île Sainte-Hélène, le 6 septembre prochain.

Résolu: De demander à M. Gravel si cette souscription est pour la fête du travail ou pour une célébration spéciale à l'île Sainte-Hélène.

7.—Soumis le rapport mensuel de M. P.-W. Archambault, préposé aux saisies-arrêts, relativement aux saisies pratiquées contre des fonctionnaires municipaux.

Déposé aux archives.

8.—Soumise une lettre de M. John Murphy, au sujet de l'imposition d'une taxe spéciale sur les annonces que l'on met sur les clôtures.

Renvoyée au trésorier de la Cité.

9.—Soumise une lettre de M. J.-E. Wood, secrétaire honoraire du Comité qui sollicite des souscriptions pour l'érection à Halifax d'un monument à la Nation, demandant à la Cité de déclarer si elle souscrira pour ce monument.

Résolu: D'informer M. Wood que la Cité ne peut prendre aucun engagement à ce sujet tant que la Législature de Québec n'aura pas sanctionné les amendements à sa charte qui lui permettent de faire des souscriptions de cette nature et de le prier de bien vouloir renouveler sa demande au commencement du mois de juin prochain.

10.—Soumise une lettre de M. Ernest Heaton, gérant de l'agence Heaton, offrant d'annoncer la Ville de Montréal dans un pamphlet que ladite agence publie tous les ans.

Résolu: De prier M. Heaton de renouveler sa demande au commencement de juin prochain.

11.—Soumise une lettre de M. Blumenthal, menaçant de prendre des poursuites si des contrats sont accordés à d'autres qu'aux plus bas soumissionnaires.

Déposée sur le bureau.

12.—Soumis les tableaux d'assiduité durant le mois d'avril, des fonctionnaires des départements suivants, Contrôleur, Licences, Évaluateurs, Revenu.

Déposés aux archives.

13.—Soumis le rapport suivant du trésorier:

Comme votre Commission a interrompu ses séances, j'ai l'honneur de vous soumettre un état détaillé indiquant les transactions financières qui ont été faites dans l'intervalle, et notre position à l'heure qu'il est.

Je vous prierais respectueusement de donner votre attention à la question de l'emprunt qui sera nécessaire pour les travaux spéciaux de l'année.

Etat de la Caisse depuis le 9 avril au 6 mai 1909.

Encaisse aux banques le 9	
avril	\$1,167,130
Recettes	137,737

Déboursés comme suit:

Intérêt	\$700,000	
Ecoles	135,000	
Voirie	90,000	
Police	35,000	
Incendie	22,000	
Commission Royale	5,000	
Divers	160,428	1,147,428

Balance \$157,439

Dépôt spécial à la Banque de Québec	300,000	
Moins découvert à la Banque de Montréal	124,399	
Moins découvert à la Banque d'Hochelaga	18,162	142,561
		\$157,439

14.—Soumise une lettre du trésorier de la Cité transmettant un certificat du Dr Warren, attestant que M. E. Lavallée est encore sous ses soins et qu'il ne peut reprendre son service.

Résolu: D'accorder un congé additionnel à M. Lavallée

master, countersigned by the City treasurer, asking that an additional clerk be appointed.

Laid on the table.

6.—Submitted a letter from Mr. Honoré Gravel, secretary of Central Trades and Labor Council, asking for a grant in connection with the Labor Day celebration, on Ste. Helen's Island, on the 6th of September next.

Resolved: That Mr. Gravel be requested to state if the said grant is for the Labor Day celebration or for a special festival on Ste-Helen's Island.

7.—Submitted the monthly statement from Mr. P. W. Archambault, clerk of seizures, anent attachments on certain civic employe's salaries.

Filed of record.

8.—Submitted a letter from Mr. John Murphy anent a special tax to be levied on bill posting on fences.

Referred to the City surveyor.

9.—Submitted a letter from Mr. J. E. Wood, honorary secretary of the Committee, which has been appointed to collect subscriptions for the erection at Halifax, of a monument to the Nation, asking the City to state whether they intend to subscribe to said monument.

Resolved: That Mr. Wood be informed that the City cannot take any action in this connection so long as the Quebec Legislature shall not have adopted the amendments to the Charter authorizing the City to make such subscriptions, and to renew his demand at the beginning of June next.

10.—Submitted a letter from Mr. Ernest Heaton, manager of the Heaton Agency, offering to advertise the City of Montreal in a booklet which is published yearly by the said agency.

Resolved: That Mr. Heaton be requested to renew his demand at the beginning of June next.

11.—Submitted a letter from Mr. A. Blumenthal threatening to take law suits if contracts are awarded to others than the lowest tenderers.

Laid on the table.

12.—Submitted statements of attendance for the month of April, of employes of the following departments: controller, license, assessors, revenue.

Filed of record.

13.—Submitted the following report from the City treasurer:

In view of the interregnum which has taken place in your sittings, I beg to submit a detailed statement of the cash transactions during the interval and showing our position at the present day. I would respectfully suggest that the question of the Loan required for the special work of the year should received your early attention.

Cash statement from April 9th to May 6th 1909.

Cash in Banks April 9th	\$1,167,130
Receipts	137,737
	\$1,304,867

Disbursements as follows:

Interest	\$700,000	
Schools	135,000	
Road	90,000	
Police	35,000	
Fire	22,000	
Royal Commission	5,000	
Miscellaneous	160,428	1,147,428

Balance \$157,439

Cash on special deposits in the Quebec Bank	300,000	
Less overdraft in Bank of Montreal	124,399	
Less overdraft in Banque Hochelaga	18,162	142,561
		157,439

14.—Submitted a letter from the City treasurer transmitting a certificate from Dr. Warren to the effect that Mr. E. Lavallée is still under his care and that he is unable to resume work.

Resolved: That an additional leave of absence be granted to Mr. Lavallée and that the treasurer be instructed to re-